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 حذف »علیزاده« 
از قهرمانی اروپا 

تسنیم: کیمیا علیزاده پس از خروج از 
ایران در اولین رویداد خود در مسابقات تکواندو 
قهرمانی اروپا حاضر شد و با شکست از دور 
مسابقات کنار رفت. سومین روز از مسابقات 
تکواندو قهرمانی اروپا از صبح )شنبه، 21 
فروردین ماه( در صوفیه بلغارستان  پیگیری 
شد و در رقابت های وزن -62 کیلوگرم بانوان، 
کیمیا علیزاده با شکست در مرحله یک چهارم 
نهایی از دور مسابقات کنار رفت. علیزاده در اولین 
رویداد خود پس از خروج از ایران، در قالب تیم 
پناهندگان در این مسابقات حاضر شد و پس 
از استراحت در دور نخست، به مصاف جولاناتا 
تارویدا از لتونی رفت و پس از تساوی 8-8 در راند 
سوم، در راند طلایی حریف خود را شکست داد. 
او در مرحله یک چهارم نهایی نیز با نتیجه 10 بر 
صفر مغلوب برونا وولتیچ، دارنده مدال برنز جهان 

از کرواسی شد و از دور مسابقات کنار رفت.

خارجازمستطیلسبز

 PSG معاوضه بزرگ بین یووه و
دو باشگاه یوونتوس و پاری سن ژرمن در 
حال مذاکره برای معاوضه دو ستاره آرژانتینی 
هستند. باوجود آنکه تا فصل نقل وانتقالات 
تابستانی زمان زیادی باقی مانده اما از همین 
اکنون شایعه انتقال برخی بازیکن ها با جدیت 
مطرح است. یکی از بازیکنانی که احتمال 
جدایی او از یوونتوس بسیــار زیـــاد است، 
»دیبالا«ست که در فـــصل جــــاری به 
هیچ وجه عملکرد خوبی در یوونتوس نداشته 
است. دیبالا تا سال 2022 با یوونتوس قرارداد 
دارد این درحالی است که مذاکرات باشگاه با 
این بازیکن برای تمدید قرارداد به نتیجه ای 
نرسیده است. باشگاه یوونتوس نمی خواهد که 
این بازیکن آرژانتینی به صورت مجانی از تیم 
جدا شود و به همین خاطر قصد معاوضه او با 
ایکاردی را دارد. ایکاردی مدت هاست که مورد 
توجه یوونتوس است. این بازیکن از زمانی که 
در اینتر بود موردتوجه بیانکونری ها بوده، اما 
این باشگاه حاضر نشد که فوق ستاره خود را 
به یووه بدهد. ولی اکنون یوونتوس می تواند او 

را جذب کند. 

خـــبر

دیـــدگــاه

فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا آغاز شده و فکر می کنم بهار 
سختی در انتظار فوتبال کشورمان است. متاسفانه تیم های باشگاهی 
و ملی کشورمان به خاطر ضعف فدراسیون قبلی نمی توانند از امتیاز 
میزبانی برخوردار باشند و جالب اینکه حتی از حق طبیعی حضور در 
کشور ثالث بی طرف نیز برخوردار نیستیم و تمامی این مشکلات به 
فدراسیون فعلی ارث رسیده است. شرایط دشوار است و نتایج قابل 
پیش بینی نیست. باید صبور باشیم تا ببینیم چه اتفاقاتی رخ می دهد. 
در مرحله اول رقابت ها که دیدارهای پلی آف برگزار می شود، فولاد 
نماینده کشورمان به مصاف العین رفت. شاگردان گل محمدی 
دیگر نماینده ایران هستند.  پوئن مثبت پرسپولیس تجربه حضور 
در دو فینال در سه دوره اخیر بوده است. این موضوع اعتمادبه نفس 
اعضای تیم را بالا برده است و جامعه فوتبال نیز امیدوار هستند تا 
پرسپولیس بتواند با اتکا به نتایج خوب گذشته در این فصل نیز نتایج 
مناسبی کسب کند و به اعتبار فوتبال ایران ارزش بیشتری بدهد. 
در مورد وضعیت استقلال باید بگویم  آبی پوشان پرافتخارترین تیم 
ایرانی در آسیا محسوب می شوند ولی مشکلاتی که در سال های 
اخیر داشته اند مانع موفقیت این تیم شده است. البته که ما از قاب 
تلویزیون شرایط این تیم را بررسی می کنیم اما آنچه مشخص است، 
عدم ثبات مدیریتی، کادرفنی و تغییرات بازیکنان بوده که هر تیمی 
را از پای در می آورد. مواردی وجود دارد که واضح نیست و باید همه 
چیز با دقت بررسی شود تا قضاوت عادلانه ای صورت بگیرد ولی آنچه 
که می دانم در فوتبال مدرن این قبیل اتفاقات رخ نمی دهد. مهمترین 
اتفاق برای پیشرفت یک تیم مباحث اقتصادی است و در کنار آن 
باید دیگر موارد به درستی انجام شود. فوتبال ایران شرایط خاص و 
مخصوص به خود دارد که این خاص بودن منفی است و به سود تیم ها 
نبوده است. پیگیری موارد اشتباه به کیفیت فوتبال ما لطمه زده 
و شاه بیت اشتباهات فدراسیون این ورزش که ضررهای هنگفتی 
به همراه داشته، »مارک ویلموتس« سرمربی پیشین تیم ملی بوده 
است. ارتباط نزدیکی که رئیس پیشین فدراسیون فوتبال ایران با 
شیخ سلمان رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا داشته به خاطر فوتبال 
ایران نبوده که اگر اینچنین بود، حداقل میزبانی را به تیم های 
باشگاهی و ملی مان می دادند. ما زمانی می توانیم فقط به مسائل 
مالی فکر کنیم که ارکان فوتبال درست تعریف شده باشد. امیدوارم 
در سال جدید، فدراسیون فوتبال ایران را به موازین اصولی بازگرداند. 
ترکیه که یکی از همسایه های کشورمان است در انتخابی جام جهانی 
چهار گل به هلند زده و سه گل وارد دروازه نروژ کرده است. چگونه 
چنین پیشرفتی نصیب ترکیه شده است. بررسی دقیق و اجرای راهی 
که فدراسیون این کشور رفته می تواند راهگشای مشکلات فوتبال 
ایران باشد. عوامل بیرونی و درونی در رشد فوتبال بسیار تاثیرگذار 
است. اگر مدیریت غلط باشد مخرب و اگر درست باشد که تاثیر آن 
مشخص می شود. در مورد شرایط تراکتور معتقدم سرخ پوشان تبریز 
عملکرد سینوسی دارند. این همه طرفدار آذری زبان حامی تراکتور 
هستند ولی این تیم فقط قهرمانی در جام حذفی را تجربه کرده و 
نتوانسته در لیگ برتر قهرمان شود. مشکلات مالی هم در این باشگاه 
مطرح است و البته اشخاص توانایی گرداندن یک تیم را ندارند. رسول 
خطیبی فوتبالیست ملی است ولی نمی تواند معجزه کند. باید ابزار 
داشته باشد که مهمترین مساله پشتوانه اقتصادی مناسب و بازیکنان 

کلیدی هستند.  

بهار سخت در انتظار فوتبال ایران 

    رکورد
پرسپولیس روزگذشته راهی هند شد تا در مرحله 
گروهی رقابت های لیگ قهرمانان مقابل حریفان به میدان 
برود. احمد نوراللهی کاپیتان پرسپولیس  با حضور در 
شش بازی مرحله گروهی پرسپولیس، به رکورد ۴۵ بازی 

آسیایی با پیراهن سرخ ها می رسد.

        خداحافظی 
محمود کلهر بازیکن سابق استقلال و پرسپولیس پس 
از یک دهه سرمربیگری در تیم »رسانه ورزش« از سمت 
خود کناره گیری کرد. تیم فوتبال رسانه ورزش با کاپیتانی 
عادل فردوسی پور و با حضور جمعی از اهالی رسانه در 

دیدارهای مختلف حضور پیدا می کند.

         تراکتور
تراکتوری ها ساعت 8 صبح دیروز از فرودگاه 
امام خمینی)ره( راهی امارات شدند و ساعاتی بعد 
به مقصد رسیدند. آنها به محل اقامت خود در شهر 
شارجه رفته تا در قرنطینه کامل قرار بگیرند و آماده 

اولین بازی لیگ قهرمانان آسیا شوند.
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شــ
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تیم استقلال در فصل جـاری بــا تــغییرات 
کادرفنی و مدیریتی مواجه بوده است. ستار 
همدانی بازیکن سابق این تیم در خصوص 

وضعیت شاگردان مجیدی صحبت کرد. 
 نــظر شــما درباره شرایط استقلال 

چیست؟
 استقلال پس از تغییراتی که در کادرفنی 
داشت شرایط خوبی پیدا کرده و تصور من 
این است که آنها موفق خواهند شد. البته برای 
رسیدن به این موفقیت باید یک نکته مهم 
را مدنظر قرار داد و آن حمایت تمام و کمال 
هواداران از بازیکنان و کادرفنی است و نباید 
با از دست دادن یک یا چند امتیاز پشت آنها 

را خالی کرد.
  استقلال در هفته نــوزدهم  مــقابل 

پیکان متوقف شد!
 پیکان بازهم با تکنیک های مخصوص خود 
یک امتیاز از استقلال گرفت. تیمی که به شدت 
تدافعی بازی می کند و گل زدن به این تیم برای 
مهاجمان بسیار سخت است. پیکان از ابتدای 
بازی تا پایان بیشتر در زمین خود متمرکز شده 
بود و بازیکنان استقلال هرچه زدند به دربسته 
می خورد. البته استقلال یکی دو موقعیت 
به دست آورد که آن هم با درخشش دروازه بان 

پیکان به گل تبدیل نشد.
 استقلال در لیگ قهرمانان نیز باید به 

میدان برود! 
فصل گذشته استقلال در لیگ قهرمانان 
موفق نبود و نتوانست به مرحله بعد صعود کند. 
البته لیگ قهرمانان با لیگ برتر ما تفاوت های 
فاحشی دارد. امیدوارم مجیدی بتواند این بار در 
لیگ قهرمانان به عنوان سرمربی عملکرد موفقی 
داشته باشد. اگرچه کار سختی در پیش دارند 
و باید با شروع لیگ قهرمانان که زمان زیادی 
هم باقی نمانده به هماهنگی کامل رسیده تا 
عملکرد موفقی در این فصل داشته باشند. بارها 
اتفاق افتاده بود که استقلال و یا دیگر تیم های 
ایرانی با حمایت طرفداران شان، نتیجه را تغییر 
داده و به مرحله بعد صعود می کردند اما امسال 
همانند سال های گذشته چنین شرایطی وجود 
ندارد و استقلال مجبور است طی چند روز 
تمام بازی های خود را پشت سر هم انجام دهد. 
همینطور ساعت برگزاری مسابقات تیم هم یک 
مقدار نگران کننده است که امیدوارم با درایت 

کادرفنی این مشکل برطرف شود.
 درباره وضعیت شاگردان اسکوچیچ 

چه نظری دارید؟
 تا انتخابی جام جهانی حداقل باید 2 بازی 
شناخت  تا  باشیم  داشته  دیگر  تدارکاتی 
بازیکنان نسبت به تیم های حریف بیشتر شود. 
۴ بازی در زمین بحرین داریم هر بازی ۳ امتیاز 
دارد و ما برای صعود به جام جهانی باید ۳ امتیاز 
هر بازی، مجموعا 12 امتیاز را بگیریم و اگر یک 
بازی را هم مساوی کنیم، صعود نخواهیم کرد.

گفــتوگــو
ستار  همدانی: 

استقلال شرایط 
خوبی پیدا کرده 

است!

فوتبالداخلی
تسنیم: سایت رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره 
حضور تراکتور در گروه B لیگ قهرمانان آسیا 2021 نوشت: 
یکی از هیجان انگیزترین گروه ها در امارات خواهد بود؛ 
جایی که شارجه از قهرمان سوپرلیگ ازبکستان یعنی 
پاختاکور، قهرمان جام حذفی ایران یعنی تراکتور و نیروی 
هوایی عراق پذیرایی خواهد کرد. AFC همچنین محمدرضا 
اخباری را بازیکن کلیدی تراکتور دانست و نوشت: در عصر 
علیرضا بیرانوند، حامد لک، امیر عابدزاده و پیام نیازمند، 
فوتبال ایران در دوره ای از عصرطلایی دروازه بانان را قرار دارد. 
با این حال هواداران تراکتور معتقدند »اخباری« شایسته است 
که در همان سطح از او صحبت شود. پس از نمایشی فوق العاده 
در مسابقات زیر 2۳ سال قهرمانی آسیا 2016، اخباری در 
صعود تراکتور به یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا در همان 
سال و چهار کلین شیت در مرحله گروهی، در رده باشگاهی 
هم خوش درخشید. حالا تراکتور مجددا به این بازی ها رسیده 
و این دروازه بان محبوب با ثبت 6 کلین شیت در مسابقات 
داخلی، برای موفقیت در آسیا مانند سایر بازیکنان مهم است.

بینالملل
 آنتونیو کونته که در دومین فصل حضورش روی نیمکت 
سرمربیگری اینتر در آستانه به قهرمانی رساندن این تیم 
یتالیا پس از 11 سال است، آینده  در رقابت های سری A ا
حرفه ای اش در این تیم در هاله ای از ابهام قرار دارد، این در 
حالی است که وی تا سال 2022 با اینتر قرارداد دارد. برخی 
یتالیایی پیش از این از احتمال جدایی آنتونیو  رسانه های ا
کونته از اینتر در پایان فصل جاری خبر داده بودند، اما 
»گاتزتادلواسپورت« اخیرا مدعی شد که مدیران باشگاه اینتر 
به دنبال تمدید قراداد این مربی 51 ساله خود هستند، به خصوص 
اگر اینتر این فصل فاتح سری A ایتالیا شود. سایت اسپانیایی 

»تودو فیچاخس« حالا خبر می دهد؛ در 
صورتی که آنتونیو کونته بخواهد به هردلیلی 
به همکاری اش با اینتر پایان دهد، سران 
این باشگاه ایتالیایی دیــه گــو سیمئونه 

سرمربی فعلی اتلتیکومادریــد را به عنوان 
جانشین او در نظر دارند. این مربی آرژانتینی 

تلتیکومادرید تا  قرارداد فعلی اش با ا
پایان ماه ژوئن 2022 اعتبار دارد. 

دیه گو سیمئونه که بین سال های 
1997 تا 1999 عضو تیم فوتبال 

اینتر بود و با این تیم قهرمانی 
در جام یوفا را هم تجربه کرد، 
چندی پیش در مورد بازگشتش 

به اینتر گفته بود: همیشه گفته ام 
که روزی سرمربی اینتر خواهم شد و 

این را به عنوان گزینه ای در نظر دارم.

امیرحاجرضایی
کارشناس فوتبال

نیما نکیسا دروازه بان اسبق پرسپولیس گفت: بی تاثیربودن 
کرسی های ما در AFC سبب می شود، کشور دیگری میزبان 

پرسپولیس در لیگ قهرمانان شود.
 وضعیت میزبانی 

نیما نکیسا درباره وضعیت نامناسب کشور هند برای 
برگزاری رقابت های لیگ قهرمانان آسیا و میزبانی تیم های 
پرسپولیس ایران،  الریان قطر و الوحده امارات اظهارداشت: 
واقعا تعجب می کنم در شرایطی که هند دومین کشور از لحاظ 
میزان ابتلا به پاندمی کرونا در سطح جهان است، چگونه مجوز 
میزبانی لیگ قهرمانان را به دست می آورد، اما ایران نمی تواند 
میزبان باشد. اکنون میزان درگذشتگان به دلیل کرونا در 
کشورمان کمتر از 200 نفر است اما در هند بین هزار تا دو 

هزار نفر در روز جان خود را از دست می دهند.
 دلایل از دست رفتن میزبانی 

وی افزود: این موضوع دلایل زیادی دارد 
که یکی از آنها این است که کرسی های 
فرمایشی ایــران در AFC نـــه تنها 
تاثیرگذار نیستند بلکه تعداد زیادی از 

آنها حفظ نشدند. نباید وضعیت این 
کرسی ها به شکلی باشد که فقط 
برای سفررفتن و خوردن میوه و 
شیرینی در جلسات به کار گرفته 
شود بلکه باید به سود کشورمان 

بوده و برخی مواقع نظراتی که به ضرر ماست، »وتو« کنند. با 
این وضعیت خیلی نگران آینده کشورمان در فضای بین المللی 
هستم. وی توضیح داد: آنجا شرایط باثباتی ندارد و حتی 
می توان گفت خطرناک است. نکیسا ادامه داد: هند تا چند 
سال قبل زمین فوتبال نداشت و از زمین کریکت برای 
برگزاری مسابقات فوتبال استفاده می کرد. دو بار به هند رفته 
و دو مرحله در آن کشور بازی کردم. در آن زمان زمین کریکت 
را خط کشی کرده و به عنوان زمین فوتبال استفاده می کردند. 
به هرحال فوتبال ایران باخت های دیپلماتیک می دهد و همین 
امر باعث می شود پرسپولیس به عنوان نایب قهرمان 

آسیا در این شرایط مجبور است به هند برود.
  شرایط فنی پرسپولیس 

وی درباره شرایط فنی سرخ پوشان افزود: این 
تیم در ماه های گذشته شرایط پرنوسانی به دلیل 
غیبت برخی بازیکنان داشت و در ادامه نفراتی که 
به پرسپولیس اضافه شدند، برای جاافتادن در 
ترکیب نیاز به زمان دارند. اطمینان دارم 
پرسپولیس در بازی های لیگ قهرمانان 
آسیا قابلیت های خود را بیشتر از گذشته 
عرضه خواهد کرد. دروازه بان اسبق 
تیم ملی ایران اظهارداشت: هــرچـند 
پرسپولیس در این چـــندوقت بیشتر 
بازی هایش را بـــا پیروزی به اتمام 

رسانده، اما اکثر این بردها با اختلاف یک گل و اقتصادی 
بوده است. البته فرصت سوزی بازیکنان هم دلایل زیادی 
دارد. مطمئن هستم کادرفنی یحیی گل محمدی با بازیکنان 
تمرینات اختصاصی انجام می دهد. نکیسا اضافه کرد: در 
دیدارهای اخیر به ویژه بازی با پدیده و نساجی چندین موقعیت 
صددرصدی پرسپولیس از بین رفت. حتی شهریار مغانلو مقابل 
مس نوین کرمان توپ را از روی خط دروازه بیرون فرستاد. خود 
بازیکن هم باید حواسش را بیشتر جمع کند، زیرا وقتی تیم این 
همه موقعیت به دست می آورد، یعنی از لحاظ تاکتیکی مشکل 
زیادی ندارد. اطمینان دارم مغانلو هم مهاجم توانمندی است 

که در لیگ قهرمانان توانایی خود را بیشتر نشان می دهد.
 حریفان 

وی درباره حریفان پرسپولیس در گروه پنجم لیگ قهرمانان 
آسیا عنوان کرد: وقتی از کشور خارج می شوید تمام رقیبان 
می توانند سخت باشند. مدت هاست از فوتبال هند بی خبر 
هستم اما روی کاغذ تیم گوا نمی تواند مقابل پرسپولیس 
حرفی برای گفتن داشته باشد. به نظر من الریان قطر و 
الوحده امارات حریفان خطرناکی هستند.  دروازه بان اسبق 
پرسپولیس درباره رقابت شجاع خلیل زاده در ترکیب الریان 
قطر مقابل پرسپولیس توضیح داد: این امر برای پرسپولیس 
هم جذاب است و هم خطرناک زیرا شجاع سیستم پرسپولیس 
را می شناسد و نمی خواهد در تیم الریان برایش مشکلی ایجاد 

شود.  

آرمان ملی: تیم های فوتبال  فولاد ایران و 
العین امارات در چارچوب پلی آف لیگ قهرمانان 
آسیا به مصاف هم رفتند. بازی محتاطانه آغاز شد 
و دو تیم کوشیدند در ابتدا یکدیگر را محک بزنند. 
فولادی ها در دقایق ابتــدایی برتری نسبی نسبت 
به حریف خود داشتند دقیقه ۴1 بالاخره فولادی ها 
مزد تلاش شان را گرفتند و پاس دقیق ساسان 
انصاری روی ضد حمله سریع، به صالح حردانی در 
گوشه محوطه شش قدم رسید تا با ضربه ای دقیق 
فولاد را پیش انداخته تا با برد به رختکن بروند. 
در دقیقه ۴8 لوسیانو پریرا روی کرنر زیبای آیاندا 

پاتوسی موفق به زدن گل دوم نماینده کشورمان 
شد. پریرا این گل را با ضربه سر وارد دروازه العین 
امارات کرد. در دقیقه ۴9 اولین موقعیت تیم 
العین با ضربه سر کایو، مهاجم  این تیم از کنار 
دروازه محسن فروزان به بیرون رفت. در دقیقه 
5۴ آیاندا پاتوسی، مهاجم فولاد خوزستان بعد از 
حرکت زیبای ساسان انصاری در محوطه جریمه 
تیم العین امارات با یک شوت زیبا توانست گل 
سوم فولادی ها را به ثمر برساند. در دقیقه 86 
لوسیانو پریرا، مهاجم فولاد روی اشتباه مدافعان 
العین توانست گل دوم خود و چهارمین گل تیم 

فولاد ایران را در این بازی به ثمر برساند. این بازی 
با نتیجه ۴ بر صفر به سود شاگردان نکونام به پایان 
رسید تا فولاد به مرحله گروهی رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا برسد. فولاد  پس از پنج دوره غیبت، 

پای تیم های ایرانی به عربستان سعودی را باز کرد. 
آخرین بار پرسپولیس در مرحله یک هشتم نهایی 
لیگ قهرمانان 2015 در عربستان بازی کرد و 0-۳ 

به الهلال باخت.

با پیروزی ۴ بر صفر مقابل العین امارات رقم خورد

فولاد آسیایی
  العین به چهار میخ کشیده شد

آرمان ملی: علی دایی را هـــمه بــه عنوان 
پرسپولیسی می شناسند. اگر چه در سال گذشته 
برخی شایعات در مورد استقلالی بودن وی مطرح 
شد، اما کسی باور نداشت. در این روزها مصاحبه ای 
از آقای گل فوتبال جهان در خصوص علاقه اش 
فضای مجازی  در  پرسپولیس  و  استقلال  به 

دست به دست می شود. 
 ادعای فورفورتو

مجله معتبر »فورفورتو« در شماره »یک« 
سال قبل خود )فروردین سال 1۳99(  به بررسی 
شکستن رکورد علی دایی توسط کریستیانو در 
زمینه برترین گلزن جهان پرداخته و بیوگرافی 
جالبی برای علی دایی نوشته که در آن یک ادعا 
مطرح شده است. فورفورتو ابتدا به فوتبال علی 
دایی اشاره کرده و نوشته است: »او در سال 199۳ 
به عضویت تیم ملی درآمده است اما گذراندن 
خدمت سربازی باعث شد تا در 2 سال تنها یک 
بازی ملی انجام دهد و شانس پیوستن به جوبیلو 
ایواتا را از دست بدهد. در ادامه به او گفته شد اگر 
می خواهد به تیم ملی برگردد باید به پرسپولیس 
بپیوندد اگرچه تمام خانواده علی دایی طرفدار 
رقیب پرسپولیس یعنی استقلال بودند! دایی در 
نهایت با امضای قرارداد به عضویت پرسپولیس 

درآمد و در سال 1996 بازهم به تیم ملی برگشت.
 صحبت مومنی 

16 اسفندماه سال 1۳99 محمد مومنی مهاجم 
اسبق استقلال مهمان برنامه تلویزیونی »سلام 
صبح بخیر« بود. در این مصاحبه، مومنی حرف های 
عجیبی درباره علی دایی زد. مومنی گفت: »در 
ایران این مشکل حل نمی شود. بازیکن و مربی 
پرسپولیس نمی توانند به استقلال بروند؛ تصور 
کنید آقای دایی برود به استقلال!«. محمد مومنی 
ادامه داد: »آقای علی دایی اسطوره فوتبال ایران 
است.« دوباره مجری برنامه گفت: البته آقای فتح ا...

زاده هم می گفت دایی استقلالی است… محمد 

مومنی افزود: »بله، ایشان استقلالی است؛ اصلا همه 
استقلالی هستند… زمانی ما هم البسه استقلال را 
از تولیدی آقای دایی می گرفتیم.!« محمد مومنی 
اولین نفری نیست که ادعای استقلالی بودن علی 
دایی را مطرح می کند این مساله وقتی قوت گرفت 
که دایی بعداز حضور در تهران ابتدا شاگرد پرویز 
مظلومی  در تیم تاکسیرانی و سپس مدتی شاگرد 
ناصر حجازی در تیم بانک تجارت بود و حتی با 
پیراهن این تیم زیرنظر حجازی با 1۴ گل زده آقای 
گل شد. علی فتح ا...زاده مدیرعامل سابق استقلال 
نیز خردادماه سال قبل در گفت وگویی عنوان کرده 
بود: »در بین بازیکنان پرسپولیس دوست داشتم 
علی کریمی  بازیکن استقلال باشد. هنوز هم علی 
کریمی  را دوست دارم، چون بازیکن بسیاربزرگ و 
مردخوبی بوده و هست. علی دایی از اول استقلالی 
بود و به نظرم اگر به استقلال می آمد حتما در این 
تیم نتیجه می گرفت چون به طورکلی فرد موفقی 
است« چند ماه بعد فتح ا...زاده گفت: »من نگفتم 
دایی استقلالی است. گفتم می شد علی دایی را به 
استقلال بیاوریم. البته دایی در تیم استقلال اردبیل 
بازی می کرد.« فتح ا... زاده در خصوص اینکه خودش 
مدتی در تیم پرسپولیس خوی بوده است، تصریح 
کرد: »گفتن مالیات ندارد! بگویند؛ اشکال ندارد. 
من در شهر خوی در رده سنی نوجوانان و جوانان 
بازی می کردم. در شهر خوی تیم استقلال وجود 
نداشت. در تیم جوانان پرسپولیس خوی بودم. 
در تیم منتخب استان و آموزشگاه های استان هم، 

بازی می کردم.«
 نشستن بر نیمکت استقلال؟

علی دایی در دو مقطع نیز هدایت پرسپولیس را 
برعهده داشت. او پس از برکناری از هدایت تیم ملی، 
سرمربی سرخپوشان پایتخت شد. کسب دو قهرمانی 
جام حذفی در دو سال متوالی در مقطع نخست حضور 
در پرسپولیس از افتخارات دایی محسوب می شود. 
او پس از جدایی از جمع سرخپوشان و حضور در 

راه آهن، دوباره به پرسپولیس بازگشت و این تیم را 
به نایب قهرمانی لیگ برتر رساند و در فصل بعدش از 
این تیم برکنار شد و جایش را به حمید درخشان 
داد. 2 سالی است که علی دایی در لیگ برتر حضور 
ندارد. بعداز اخراج علی دایی از سایپا شایعه مذاکرات 
این مربی و باشگاه تراکتور به گوش می رسید که 
باشگاه تبریزی با صدور بیانیه ای آن را تکذیب 
کرد. بعداز پایان لیگ برتر به رغم تمایل علی دایی 
مبنی  بر حضور در تراکتور، این باشگاه با چرخش 
180 درجه ای با جواد نکونام وارد مذاکره شد و البته 
مربی دیگری روی نیمکت این تیم نشست! بعداز 
آن هراز گاهی از علی دایی به عنوان گزینه هدایت 
تیم لیگ برتر مطرح می شد اما در حد شایعه باقی 
ماند و یا اینکه علی دایی پیشنهاد را قبول نمی کرد تا 
اینکه نام شهریار برای نشستن روی نیمکت استقلال 
مطرح شد. احمد سعادتمند، مدیرعامل سابق باشگاه 
استقلال آبان ماه سال گذشته در مصاحبه ای عنوان 
کرده بود که حسین فرزامی، پیشکسوت این تیم 
پیشنهاد حضور علی دایی به عنوان سرمربی در جمع 
آبی ها را به او داده بود. سعادتمند در گفت وگویی 
که داشته، مدعی شده علاوه بر اینکه فرزامی  7-8 
بار برای حضور علی دایی روی نیمکت استقلال 
صحبت کرده و علاوه بر آن، علی دایی نیز علاقه مند 
به پذیرفتن این پیشنهاد بوده است. علی دایی 
که یکی از اسطوره های فوتبال ایران به حساب 
می آید و سابقه بازی و سرمربیگری در پرسپولیس 

را دارد، در خصوص این اظهارنظر عجیب مدیرعامل 
سابق استقلال صحبتی نکرده بود که پس از 2۴ 
ساعت به این موضوع واکنش نشان داد. علی دایی در 
خصوص شایعه حضورش روی نیمکت استقلال در 
پیامی  نوشت: »با احترام به هواداران محترم باشگاه 
استقلال، کسی با من برای سرمربیگری استقلال 
صحبت نکرده و بنده هم هرگز جواب مثبتی نداده ام، 
متاسفانه بعضی آقایان وقتی تاریخ مصرف شان تمام 

می شود، شروع به داستان سرایی می کنند.«
  صحبت های  دایی 

علی دایی در آخرین مصاحبه از گرایشش به 
استقلال در دوران کودکی گفت: در خانواده ما که 
5 برادر هستیم، تنها داداش بزرگ من پرسپولیسی 
بود و ما ۴ برادر دیگر استقلالی بودیم. اما از زمانیکه 
فوتبال را در تهران به صورت جدی بازی کردم، 
پرسپولیس و استقلال برایم تفاوت چندانی نداشتند. 
دایی ادامه داد: اما از زمانیکه لباس پرسپولیس را بر 
تن کردم، یک پرسپولیسی شدم و افتخار می کنم که 
طرفدار این تیم هستم. اما اینکه من در حال حاضر 
استقلالی هستم، به هیچ عنوان صحت ندارد. من تا 
زمانیکه وارد دانشگاه شدم، یک استقلالی بودم ولی 
بعداز اینکه فوتبال را به شکل جدی دنبال کردم، 
سرخابی ها برایم تفاوت چندانی نداشتند؛ اما پس از 
عضویت در پرسپولیس، یک پرسپولیسی محسوب 
می شوم، من این تیم را خیلی دوست دارم و نتایج 

آن را دنبال می کنم.

نیما نکیسا:

  بی تاثیر بودن   ما    در   AFC     سبب   میزبانی »هند«  شد

علی دایی:  افتخار می کنم، پرسپولیسی هستم

استقلالی  نیستم


